
Protokół nr 15/2021

z posiedzenia wspólnej Komisji Spraw Społecznych, Komisji Gospodarki

Miejskiej, Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Rady Miasta Piły

w dniu 23.11.2021 r.

zdalny tryb obradowania

(czas trwania godz. : 14:00  do  17: 40  )

Na posiedzeniu obecnych było 10 członków Komisji Spraw Społecznych, 7 członków

Komisji Gospodarki Miejskiej, 6 członków Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta. Listy

obecności radnych są zawarte w dokumencie „ZAKRES PRAC KOMISJI WSPÓLNEJ

RADY MIASTA PIŁY w dniu 2021-11-23 ”.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powitał

radnych oraz zaproszonych gości i po stwierdzeniu quorum otworzył obrady komisji.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach

pomiędzy  XLIX a  L sesją Rady Miasta Piły, druk 728

3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 października 2021 r. do

10 listopada 2021 r.,  druk 727

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały

Nr XLIX/512/21 Rady Miasta Piły z dnia 26 października 2021 r. w sprawie

określenia zasad ustalania wysokości i wypłaty diet dla radnych Rady Miasta

Piły, druk  740

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia

wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Piły, druk 731

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przeprowadzenia

z mieszkańcami konsultacji dotyczącej zniesienia jednostki pomocniczej osiedle

Gładyszewo, druk 741

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przeprowadzenia
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z mieszkańcami konsultacji dotyczącej zniesienia jednostki pomocniczej

osiedle Koszyce, druk 742

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przeprowadzenia

z mieszkańcami konsultacji dotyczącej zniesienia jednostki pomocniczej

osiedle Górne, druk 743

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie Rocznego

programu współpracy miasta Piły z organizacjami pozarządowymi oraz innymi

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok, druk

732

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na

rzecz najemców pierwszeństwa w nabyciu budynków użytkowych (garaży),

druk   733

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody

na wynajęcie nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego

trybu zawarcia umów najmu, druk 745

12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu i

dzierżawy, druk 746

13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia woli

udzielenia pomocy rzeczowej przez Gminę Piła na rzecz Samorządu

Województwa Wielkopolskiego w 2022 roku, druk 730

14. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły

w rejonie stadionu sportowego przy ul. Żeromskiego, druk 734

15. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły

w rejonie oczyszczalni ścieków, druk 735

16. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły

w rejonie ulic: Książęcej, Królewskiej i Parkowej, druk 736

17. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
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miasta Piły w rejonie ulic Dzieci Polskich i Ogińskiego, druk 737

18. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie

ulicy Zakopiańskiej, druk 738

19. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie skargi na

zachowanie Radnej Rady Miasta Piły, druk 744

20. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia

skargi na Prezydenta Miasta Piły, druk 748

21. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań, druk  729

22. Wolne głosy, wnioski i informacje

23. Zamknięcie obrad

* * Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o

dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2020 r. poz. 2176) oraz art. 24 ust. 1 Rozporządzenie

Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób

fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich

danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych Dz. Urz. UE –

4.5.2016 PL z późn. zm.).

Ad. 1

Sprawy regulaminowe - przyjęcie porządku obrad

Proponowany porządek obrad został przyjęty przez komisję bez uwag.

Ad. 2

Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy

XLIX a  L sesją Rady Miasta Piły

Informacja zostanie przedstawiona na sesji w dniu 30 listopada 2021 r.

Ad. 3

Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 października 2021 r. do 10 listopada 2021 r.
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Radny Zbigniew Pyziak zadał pytania odnośnie:

pkt 48 Prezydent wyraził zgodę na ponowne przesunięcie terminu zagospodarowania

(do dnia 21 września 2025 r.) nieruchomości gruntowej położonej przy placu

Powstańców Warszawy w Pile oraz nienaliczanie kar umownych.

pkt 55 Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie przyznania dotacji na wsparcie

realizacji zadania publicznego Gminy Piła w 2021 r. (dotacja w wysokości 10.000 zł dla

Stowarzyszenia PRO-SENIOR).

Z-ca Prezydenta Krzysztof Szewc udzielił odpowiedzi na zadane pytania:

ad. 48

Ponownie przesunięto termin zagospodarowania ze względu na to, że budynek

komunalny, który tam stoi posiada okna i nie były one ujęte w żadnym planie

zagospodarowania. Likwidacja tych okien nie wchodzi w rachubę ze względu na dobro

mieszkańców, którzy tam mieszkają. W związku z tym część projektu, który inwestor

zamierzał zrealizować musiała ulec przeprojektowaniu. Także problemy sporne

dotyczące rozgraniczenia pomiędzy nieruchomością gminną a nieruchomością, którą

inwestor zakupił powodują to, że została wyrażona zgoda na przedłużenie terminu

zagospodarowania. Prezydent wyraził nadzieję, że po tym terminie nie będzie problemu

i zostanie wybudowany dom mieszkalny.

ad. 55

Zorganizowanie koncertu świątecznego “White Christmas”, który zagwarantuje

międzypokoleniową integrację 250 mieszkańców Piły. W koncercie wystąpią znani

artyści. Jest to dofinansowanie do koncertu i do uczestnictwa w tym wydarzeniu przez

seniorów naszego miasta.

Radny Tomasz Słoboda zadał pytania odnośnie:

pkt 41

Po rozpatrzeniu wniosków złożonych przez organy opiniujące i uzgadniające projekt

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie al.

Niepodległości i ul. Kazimierza Wielkiego, Prezydent Miasta Piły postanowił

uwzględnić wnioski w zakresie dotyczącym terenu objętego zmianą miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego.
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pkt 42

Prezydent uwzględnił wnioski złożone do projektu miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie al. Niepodległości i ul.

Kazimierza Wielkiego.

pkt 43

Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości

lokalowych przeznaczonych do sprzedaży w drodze bezprzetargowej wraz z udziałami

w nieruchomościach wspólnych (dot. 9 lokali mieszkalnych, sprzedaż na rzecz

najemców).

Z-ca Prezydenta Krzysztof Szewc udzielił odpowiedzi na zadane pytania:

ad.41

Urząd Wojewódzki - standardowo w podjętym opracowaniu powinny zostać

uwzględnione: elementy infrastruktury technicznej, środowiska przyrodniczego,

zagrożenia środowiska i bezpieczeństwa publicznego, państwowe gospodarstwo, Wody

Polskie, Wojewódzki Sztab Wojskowy, Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i

Autostrad. Nie ma tutaj wniosków indywidualnych. Są to uwagi, które składa

każdorazowo 5 instytucji.

ad. 42

Został złożony wniosek o połączenie ul. Równej z Al. Niepodległości oraz utworzenie

drogi pieszo-rowerowej wzdłuż ul. Równej i połączenie z istniejącym przejściem dla

pieszych przy Al. Niepodległości, pozostawienie działek jako terenów zielonych oraz

umożliwienie wyjazdu z działki 114/5. Element wyjazdu z działki został uwzględniony.

Pozostałe dwa wnioski w chwili obecnej nie są uwzględnione ze względu na

możliwości prawne.

ad. 43

Są to lokale mieszkalne. Sprzedaż na rzecz dotychczasowych najemców.

Radna Wioletta Stalęga zadała pytania dotyczące:

pkt 35

Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie powołania Pilskiej Społecznej Rady ds. Osób

Niepełnosprawnych.

pkt 72

Prezydent spotkał się z podinspektorem Marcinem Kowalskim - komendantem
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Komendy Powiatowej Policji w Pile. Podczas spotkania rozmawiano o bieżącej

współpracy oraz przygotowaniach do inauguracji nowej siedziby pilskiej policji.

pkt 67

Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie odwołania Pani Elżbiety

Bukowieckiej-Górny ze stanowiska dyrektora Publicznego Przedszkola nr 18 im.

Kubusia Puchatka w Pile.

pkt 61

Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie nabycia do zasobu Gminy Piła prawa

własności lokalu mieszkalnego, do którego Gminie przysługuje spółdzielcze

własnościowe prawo do lokalu (dot. lokalu przy ul. Rogozińskiej).

Z-ca Prezydenta Krzysztof Szewc udzielił odpowiedzi na zadane pytania:

ad. 35

W skład rady wchodzą: Pan Marian Martenka, Pani Teresa Kawalerczyk-Jędryka, Pani

Anna Bandurska, Pan Sławomir Nawrot, Pan Roman Wycisło, Pani Dorota Piechowiak,

Pani Bożena Przesmycka, Pani Józefa Wiśniewska. Do podstawowych zadań rady

należą: współpraca z Prezydentem Miasta w zakresie inspirowania przedsięwzięć

zmieżających do integracji zawodowych i społecznych osób niepełnosprawnych,

opiniowanie projektów miejskich na rzecz osób niepełnosprawnych, działania w

obronie interesów osób niepełnosprawnych i ich dyskryminacji, wspieranie osób

niepełnosprawnych. Pilska Społeczna Rada ds. Osób Niepełnosprawnych wybierana jest

na 4 lata. Posiedzenia Komisji powinny odbywać się przynajmniej raz na kwartał.

ad. 72

Bieżąca współpraca związana z policją. Komenda Powiatowa Policji w Pile zwróciła

się z prośbą o rozważenie możliwości dofinansowania w przyszłym roku do zakupu

jednego z samochodów służbowych. Otwarcie nowej Komendy prawdopodobnie

nastąpi pod koniec listopada.

ad. 67

Pani dyrektor Przedszkola nr 18 złożyła rezygnację. Wiek emerytalny został już

nabyty. Sprawy osobiste nie pozwalają jej dokończyć pracy na tym stanowisku do

końca roku szkolnego.

ad. 61

Nabywamy od czasu do czasu spółdzielcze własnościowe prawo do lokalu, ponieważ
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najemca tego lokalu zwrócił się do gminy z prośbą o możliwość zakupu tego

mieszkania. W pilskich spółdzielniach mieszkaniowych jest kilkadziesiąt mieszkań

komunalnych, jeżeli najemcy wyrażają chęć nabycia tego lokalu od gminy Piła, to

miasto nabywa go do swojego zasobu i następnie natychmiast sprzedaje na wniosek

strony zainteresowanej.

Radna Maria Miler zadała pytania odnośnie:

pkt 14

Prezydent uwzględnił wniosek o zmianę miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego w rejonie ul. Rodła.

pkt 21

Prezydent spotkał się z samorządowcami z gmin wchodzących w skład Pilskiego

Obszaru Strategicznej Interwencji oraz burmistrzami Chodzieży i Złotowa. Spotkanie

służyło przygotowaniom do konsultacji nt. Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego dla

Piły.

pkt 37

Prezydent wziął udział w walnym zebraniu Stowarzyszenia Droga Ekspresowa S-10.

Z-ca Prezydenta Krzysztof Szewc udzielił odpowiedzi na zadane pytania:

ad. 14

Wpłynął wniosek o zmianę przeznaczenia działki z terenu dróg dojazdowych na teren

usługowo-przemysłowy. W tym zakresie plan będzie procedowany. Rada podejmie

decyzję w tym zakresie.

ad. 21

Punkt ten dotyczy Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego dla Piły. Wcześniej należał do

niego tylko powiat pilski. Teraz obszar inwestycyjny zostanie rozszerzony o trzy

powiaty łącznie. Województwo wielkopolskie dostało pieniądze na poziomie 66% kwot,

które były w latach poprzednich. Analogicznie kwota przeznaczona do podziału w

ramach MOF-u będzie niższa. Wstępnie mówi się o czterech zadaniach. Na Piłę, na

okres 4 lat przypadnie 40 mln złotych łącznie z wkładem własnym. Pieniądze te mają

zostać przeznaczone na komunikację oraz działania o charakterze proekologicznym.

ad. 37

Jedna z gmin przyłączyła się do Stowarzyszenia Droga Ekspresowa S-10.
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Radny Mieczysław Karpiński zadał pytania odnośnie:

pkt 50

Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie konsultacji i wyrażenia opinii przez Gminną

Radę Działalności Pożytku Publicznego Miasta Piły w przedmiocie projektu uchwały

Rady Miasta Piły w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami konsultacji dotyczącej

zniesienia jednostki pomocniczej osiedle Koszyce.

pkt 51

Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie konsultacji i wyrażenia opinii przez Gminną

Radę Działalności Pożytku Publicznego Miasta Piły w przedmiocie projektu uchwały

Rady Miasta Piły w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami konsultacji dotyczącej

zniesienia jednostki pomocniczej osiedle Gładyszewo.

pkt 52

Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie konsultacji i wyrażenia opinii przez Gminną

Radę Działalności Pożytku Publicznego Miasta Piły w przedmiocie projektu uchwały

Rady Miasta Piły w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami konsultacji dotyczącej

zniesienia jednostki pomocniczej osiedle Górne.

Z-ca Prezydenta Krzysztof Szewc stwierdził, że tematy te będą poruszane później

przez Pana Sekretarza  Romana Szarzyńskiego.

Ad. 4

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały Nr XLIX/512/21 Rady

Miasta Piły z dnia 26 października 2021 w sprawie określenia zasad ustalenia

wysokości i wypłat diet radnych Rady Miasta Piły

Projekt uchwały przedstawiła Maria Kubica - Przewodnicząca Rady Miasta.

Maria Kubica - Przewodnicząca Rady Miasta powiedziała, że temat ten został

przedstawiony na poprzedniej sesji. Zmiana dotyczy zwiększenia wysokości diet

członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która jest organem wewnętrznym Rady

Gminy. Po przeanalizowaniu obciążenia członków tej Komisji pracą wymagającą

rzetelnego przygotowania merytorycznego, podjęcie tej uchwały było zasadne.

Radni nie zadawali pytań.
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Projekt uchwały głosowały wszystkie komisje stałe:

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania : ZA (6) PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ ( 1 ), BRAK GŁOSU ( 0 ), NIEOBECNY ( 0 )

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania : ZA (6) PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ ( 0 ), BRAK GŁOSU ( 0 ), NIEOBECNY ( 0 )

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania : ZA (7) PRZECIW (1),

WSTRZYMAŁO SIĘ ( 1 ), BRAK GŁOSU ( 0 ), NIEOBECNY ( 1 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 5

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta

Miasta Piły

Projekt uchwały przedstawiła Maria Kubica - Przewodnicząca Rady Miasta. Zasady

wynagradzania pracowników samorządowych, w tym również Prezydenta Miasta

określa rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 25 października 2021 r. W załączniku

tego rozporządzenia określono maksymalny poziom wynagrodzenia zasadniczego oraz

maksymalny poziom dodatku funkcyjnego na stanowisku Prezydenta Miasta do 300

tysięcy mieszkańców. Zgodnie z § 6 Rozporządzenia Rady Ministrów Prezydentowi

Miasta przysługuje dodatek specjalny w wysokości w wysokości 30% sumy

wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego. Minimalne wynagrodzenie

Prezydenta Miasta nie może być niższe niż 80% maksymalnego wynagrodzenia

określonego w Rozporządzeniu Rady Ministrów.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY(0)

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania : ZA (6) PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ ( 0 ), BRAK GŁOSU ( 0  ), NIEOBECNY ( 0 )
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Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania : ZA (7) PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ ( 2 ), BRAK GŁOSU ( 0  ), NIEOBECNY ( 1 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 6

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami

konsultacji dotyczącej zniesienia jednostki pomocniczej osiedli Gładyszewo

Ad. 7

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami

konsultacji dotyczącej zniesienia jednostki pomocniczej osiedle Koszyce

Ad. 8

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami

konsultacji dotyczącej zniesienia jednostki pomocniczej osiedle Górne

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta Miasta Piły przedstawił Roman Szarzyński,

Sekretarz Gminy Piła.

Omówione zostały trzy projekty łącznie, ponieważ są identyczne w swojej treści.

Dotyczą tylko innych osiedli.

W ostatnich miesiącach były zaplanowane wybory na różnych osiedlach. 5 września

były zaplanowane i odbyły się wybory na osiedlu Podlasie i Staszyce. Zostały tam

wybrane Rada, Zarząd i Przewodniczący Zarządu. Te rady działają. Na dzień 12

września zaplanowane były wybory na osiedlach: Gładyszewo i Koszyce. Na dzień 7

listopada 2021 r. na osiedlu Górne. Tam do wyborów nie doszło z uwagi na zbyt małą

liczbę kandydatów na poszczególne funkcje w danej jednostce pomocniczej. Aby

wybory mogły się odbyć to na Przewodniczącego Zarządu, zgodnie ze statutami osiedli

powinno być co najmniej dwóch kandydatów, tak aby wybrać Przewodniczącego. Na

członków Zarządu powinno być co najmniej 4 kandydatów, aby utworzyć trzyosobowy

Zarząd. Do Rady Osiedla powinno zgłosić się co najmniej 16 kandydatów (aby wybrać

15-osobową Radę). Na osiedlu Gładyszewo na Przewodniczącego Zarządu zgłosiła się
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jedna osoba. Do Zarządu i Rady Osiedla nikt się nie zgłosił. Na osiedlu Koszyce: na

Przewodniczącego Zarządu nie zgłosił się nikt, do Zarządu nie zgłosił się nikt, do Rady

Osiedla zgłosiło się 6-ciu kandydatów. Osiedle Górne: na Przewodniczącego Zarządu

zgłosiły się 3 osoby, do Zarządu zgłosiły się 2 osoby, do Rady Osiedla zgłosiło się 14

kandydatów. Zgodnie ze statutami te trzy warunki muszą być wspólnie spełnione.

Niespełnienie jednego z trzech podanych warunków powoduje, że wybory nie mogą się

odbyć. Powołanie, podział lub zniesienie jednostki pomocniczej dokonuje się po

konsultacji w tej sprawie z mieszkańcami. Stąd są te trzy projekty uchwał. Wszystkie

one zostały jednogłośnie pozytywnie zaakceptowane przez Gminną Radę Działalności

Pożytku Publicznego.

Radna Maria Miler zadała pytanie:

Faktem jest, że frekwencja nie dopisała i należy przeprowadzić konsultacje. Są

wątpliwości co do zarządzenia Prezydenta z dnia 26 października. Uchwała Rady

Miasta, która określa tryb i zasady konsultacji jest obowiązująca. Została ona

podczepiona pod zarządzenie Prezydenta. Później tym projektem zajmowała się

Gminna Rada Działalności Pożytku Publicznego. Wydała ona opinię pozytywną. Czy

nie można by było zrobić tak, że to najpierw Rada Miasta uchwaliłaby zasady i tryb

konsultacji a potem byłyby dalsze procedury? Dzisiejszy projekt uchwały powinien

umożliwić Radnym wprowadzenie rzetelnej opinii mieszkańców przy tej konsultacji -

wyniku wprowadzenia zapisów w tym projekcie uchwały, który umożliwiłby

głosowanie przez internet. Mamy dobę cyfryzacji i pandemii a zabrakło w tych

projektach możliwości głosowania przez internet. Należy mieszkańcom umożliwić

konsultacje.

Roman Szarzyński -  Sekretarz Gminy Piła odpowiedział:

Jeśli chodzi o zarządzenie Prezydenta z 26 października, to zarządzenie dotyczy

wyłącznie konsultacji z Gminną Radą Pożytku Publicznego. Daty tam wymienione, te

14 dni wiążą Gminną Radę Działalności Pożytku Publicznego. Natomiast konsultacje z

mieszkańcami zostaną przeprowadzone, jeśli Rada Miasta przyjmie projekty uchwał.

Konsultacje Prezydent zarządzi w ciągu trzech dni od opublikowania w Dzienniku

Urzędowym. Konsultacji internetowych natomiast można dokonać poprzez wrzucenie

do skrzynki przed Urzędem Miasta Piły lub za pośrednictwem Kancelarii Głównej.
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Można także mailować. Kwestia tylko prawidłowego formularza. Zarządzenie dotyczy

Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego.

Radna Wioletta Stalęga zadała pytania:

1. Nie zostały spełnione wymogi formalne. Nie ma podstaw, aby te wybory się odbyły.

Czy po okresie pół roku, jeśli zebraliby się chętni, to można by było spróbować

przeprowadzić ponownie wybory?

2. Jeżeli po konsultacjach okazałoby się, że mieszkańcy nie widzą takiej potrzeby, aby

Rady Osiedli istniały to, czy z mapy administracyjnej Piły znikną osiedla?

Roman Szarzyński -  Sekretarz Gminy Piła odpowiedział:

Ad. 1

W starych statutach był termin pół roku. Natomiast w nowym statucie tego terminu nie

ma. Jeśli Rada przyjmie uchwałę w sprawie konsultacji, to Prezydent takie konsultacje

zarządzi i przeprowadzi. Następnym ruchem będzie przedstawienie wysokiej radzie

wyników tej konsultacji. Na podstawie wyników tych konsultacji Rada Miasta

zdecyduje ostatecznie, czy dana jednostka pomocnicza zostanie zlikwidowana czy nie.

Ad. 2

Osiedla nie znikną, tylko jednostki pomocnicze tych osiedli. Od 10 lat nie ma jednostki

pomocniczej Osiedla Jadwiżyn i Osiedla Śródmieście, od 7 lat nie ma jednostki

pomocniczej Osiedla Zamościa i nikt tych osiedli nie zlikwidował.

Radna Maria Miler zadała pytanie:

Jeżeli w zarządzeniu Prezydenta jednym z załączników jest projekt uchwały Rady

Miasta dotyczący konsultacji zniesienia osiedla a Rada Miasta nic o tym nie wie, czy to

jest właściwe?

Roman Szarzyński -  Sekretarz Gminy Piła odpowiedział:

Ta uchwała to jest prawo miejscowe. Jest ono ogłaszane w Dzienniku Urzędowym. Jako

prawo miejscowe podlega konsultacjom z Gminną Radą Działalności Pożytku

Publicznego. Teraz jest moment dla Rady Miasta. Jeśli nie zgodzi się ona z treścią

projektu uchwał lub chce wprowadzić zmiany, to po to te projekty zostaną

przedstawione na Komisji a za tydzień na sesji.
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Radna Maria Miler:

Rada Miasta jest jedynym organem rozstrzygającym w sprawach konsultacji. Przed

rozstrzygnięciem zajmuje się tym Gminna Rada Działalności Pożytku Publicznego?

Roman Szarzyński -  Sekretarz Gminy Piła odpowiedział:

Zarządzeń w sprawach konsultacji było wiele. Wszystkie konsultacje, które

przeprowadzał Prezydent przechodziły taką ścieżkę. Gminna Rada Działalności

Pożytku Publicznego wydaje swoją opinię, natomiast głos decydujący należy do Rady

Miasta.

Zastępca Prezydenta Krzysztof Szewc odpowiedział:

Taki obowiązek nakazany jest obowiązującymi miejscowymi przepisami, ale Gminna

Rada Działalności Pożytku Publicznego może wnieść poprawki do tej uchwały. W

związku z tym cofnięcie ponowne do obradowania przez Radę Miasta byłoby

dodatkowym elementem utrudniającym pracę. Z tego tytułu najpierw Rada Pożytku

Publicznego, jeżeli ma jakieś uwagi wnosi je i przedstawia Radzie Miasta do podjęcia

decyzji.

Radny Tomasz Słoboda zadał pytania:

1. Czy nie warto stworzyć platformy cyfrowej, dzięki której można będzie oddać głosy

czy wyrazić  opinie przez mieszkańców?

2. Czy likwidowane będą osiedla czy jednostki pomocnicze? Czy pytanie było błędnie

sformułowane?

Sekretarz Gminy - Roman Szarzyński odpowiedział:

Ad. 2

Konsultacja ma dotyczyć likwidacji jednostki pomocniczej a nie osiedla.

Ad. 1

Co do platformy, Radni mogą w projekcie uchwały wprowadzić zmiany. Musiałby się

wypowiedzieć informatyk.

Radny Mieczysław Karpiński:

Zastanawia mnie pośpiech z jakim Prezydent chce przystąpić do tych konsultacji, a
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później do likwidacji jednostek pomocniczych. Wybory odbywały się późnym latem,

dlatego skończyły się fiaskiem. Statut, który został przegłosowany dla mojego osiedla

był radykalną zmianą w stosunku do statutu poprzedniego. Na ponad 400 osób

zgłoszenie 25 kandydatów do organów jednostki pomocniczej było nierealne. Na etapie

wstępnym procedura była nietrafna. Jeżeli nawet na osiedlu Górnym nie udało się

przeprowadzić zgłoszenia kandydatów do władz jednostki pomocniczej, to jest historia

niebywała. Był tam bardzo aktywny Zarząd i Rada Osiedla Górne. Dlaczego wszystko

się tak rozstrzyga, toczy? Czy konsultacje nagle wykażą aktywność społeczną?

Radny Zbigniew Pyziak:

Przy procedowaniu wyborów czy konsultacji dotyczących wyborów do Rad Osiedli

popełniono szereg błędów organizacyjnych. 26 października 2021 r. Prezydent

skierował do Rady wniosek o przeprowadzenie konsultacji podając wszystkie

załączniki. Część osób wydrukowała je, wypełniła i zaczęła zanosić do Urzędu Miasta.

9 listopada Prezydent wycofał konsultacje, stwierdzając że musi je zaakceptować Rada

Miasta. Błędy organizacyjne spowodowały mniejsze zainteresowanie powołaniem Rad

Osiedli i konsultacjami.

Przewodniczący Zbigniew Bystrzycki:

Posiedzenie Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego Miasta Piły było

burzliwe. Było dużo dyskusji. Rada dysponowała trzema dokumentami. We wszystkich

trzech nie użyto określenia “jednostek pomocniczych”, tylko samych “osiedli”, czyli

“Konsultacje dotyczące zniesienia osiedla Koszyce”, “Konsultacje dotyczące zniesienia

osiedla Gładyszewo” i “Konsultacje dotyczące zniesienie osiedla Górnego”. Ludzie

zaczęli się dopytywać czy w Pile zlikwidowane zostaną te osiedla. Miała być jednostka

pomocnicza, która miała pomagać Radzie Miasta. Na posiedzeniu Gminnej Rady

Działalności Pożytku Publicznego członkowie pytali dlaczego musi być tyle członków

w tej Radzie, czy to można zmienić. Ostatecznie poproszono Pana Sekretarza i zmianę

treści - dodanie określenia “jednostka pomocnicza”. Wszyscy członkowie Gminnej

Rady Działalności Pożytku Publicznego wyrazili zgodę na przeprowadzenie konsultacji.

Radny Tomasz Słoboda - pytanie do informatyka:

Czy jest możliwość techniczna przygotowania platformy cyfrowej, na której
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mieszkańcy będą mogli wyrazić swoją opinię dotyczącą tych spraw?

Informatyk Urzędu Miasta odpowiedział na pytanie:

Jest taka możliwość.

Przewodniczący Lucjan Szutkowski:

Rady Osiedli są i będą. Jednostkami pomocniczymi są właśnie Rady Osiedli. O tym czy

Rady Osiedli wraz z zarządami powstaną zawsze będą decydować mieszkańcy. W

historii samorządu pilskiego jest tylko jedna Rada Osiedla, która przetrwała wszystkie

burze dziejowe, jest Rada Osiedla na Podlasiu. Natomiast jeśli chodzi o pozostałe, to

różne były koleje. Śródmieście nie posiada od wielu lat swojej Rady. Są też inne

osiedla. Czy pozostaną Rady Osiedli decydują mieszkańcy. Konsultacje nie tylko są za

tym, żeby rozstrzygnąć czy znosimy jednostki, a także za ich podtrzymaniem. Temat

konsultacji powinien być nagłośniony medialnie, aby mieszkańcy wyrazili swoje opinie.

Bez Rad Osiedli, osiedla nadal będą istnieć i mieć się dobrze.

Radna Maria Miler:

Bez platformy umożliwiającej szerszej grupie osób udziału w rzetelnych konsultacjach.

Chciałam złożyć wniosek o uzupełnienie projektu uchwały umożliwiający głosowanie

internetowe. Drugi wniosek dotyczy formularza konsultacyjnego. Jest tam imię,

nazwisko, adres zamieszkania, pytania, data i czytelny podpis. Dla osób wypełniających

internetowo formularz, trzeba by było użyć podpisu elektronicznego. Wiele osób

takiego podpisu nie ma.

Sekretarz Gminy Piła - Roman Szarzyński:

Co do podpisu elektronicznego - trudno jest zweryfikować czy to dana osoba głosuje,

czy ktoś za nią to zrobił.

Radny Tomasz Słoboda:

Podpis cyfrowy jest istotną przeszkodą. Niech prawnicy odniosą się do tego

zagadnienia. Powinna być możliwość głosowania przez platformę internetową.

Radna Maria Miler zadała pytanie:

Czy podpis elektroniczny jest bezwzględnie wymagany, czy nie wystarczy samo imię i

nazwisko?
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Radca prawny - Łukasz Czarny - wyjaśnił proces przeprowadzenia konsultacji:

Gdyby poszerzyć zapis - “ za pomocą podpisu elektronicznego”, to można by było

przegłosować wniosek. Musi być to wprowadzone, żeby zidentyfikować mieszkańca.

Radna Maria Miler:

Przeciętny mieszkaniec nie ma podpisu elektronicznego. Czy jest obowiązek podpisu?

Radca prawny - Łukasz Czarny:

Ideą tych konsultacji było to, aby Prezydent przeprowadzając te konsultacje mógł

zweryfikować w sposób niebudzący wątpliwości, że osoby, które uczestniczą w

konsultacjach to są mieszkańcy danego osiedla. Podpis elektroniczny daje możliwość

weryfikacji czy dana osoba podpisała formularz.

Radna Maria Miler zadała pytanie:

Czy to Prezydent ustala tryb i zasady konsultacji czy Rada Miasta?

Radca prawny - Łukasz Czarny odpowiedział:

Nie ma wątpliwości, że jest to Rada. Natomiast Prezydent ma inicjatywę

uchwałodawczą.

Zastępca Prezydenta - Krzysztof Szewc zabrał głos:

Rada Miasta podejmuje każdą uchwałę. Prezydent przedstawia tylko projekt wniosku w

sprawie określonej uchwały.

Radny Grzegorz Płachta zadał pytanie:

1. Czy nie byłby możliwy profil zaufany wykorzystany do przeprowadzenia

głosowania? Profil zaufany też służy do identyfikacji osoby wysyłającej pismo czy

wypełniającej deklarację. Podpis elektroniczny wymaga poniesienia pewnych kosztów,

ma on też termin ważności, nie każdy byłby skłonny go założyć. Profil zaufany

większość posiada.

2.  Czy samo wysłanie skanem ankiety będzie wiążące, jednak to nie jest dokument?

3. To, że wybory do Rad Osiedli nie można było przeprowadzić wynika stąd, że była

mała frekwencja czy było dużo błędów formalnych? Z czego to wynika, czy zabrakło

inicjatywy ze strony urzędników żeby wyjść z pomocą do obywateli? Jak to wygląda -
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ile było chętnych w stosunku do faktycznie zarejestrowanych. Czy wynikało to z

błędów formalnych czy były to “grube błędy” czy błahe?

Sekretarz Gminy Piła - Roman Szarzyński odpowiedział na pytania:

Ad. 3

Jeśli chodzi o osiedla Gładyszewo i Koszyce to podane liczby są adekwatne do

zgłoszeń. Na osiedlu Koszyce było 6 prawidłowo zgłoszonych kandydatów, 7 ogólnie

zgłoszonych. Na osiedlu Górne formalnie wpłynęło 30 formularzy. Z czego 24

dotyczyło zgłoszeń do Rady Osiedla, z czego 14 było niekompletnych, 4 zostały

uzupełnione. Jeśli chodzi o Zarząd Osiedla to wpłynęły 4 formularze, 2 były

niekompletne i nieuzupełnione. Na przewodniczącego 2 osoby się zgłosiły. Urzędnicy

pomogli i uzupełniono braki.

Ad. 1

Jeśli chodzi o profil zaufany, to dobry pomysł.

Radna Maria Miler:

Powinien zostać poprawiony § 2, ustęp 1, punkt 3 - głosowanie przez internet z

wykorzystaniem profilu zaufanego - wniosek formalny.

Radny Tomasz Słoboda:

Należy sprawdzić techniczne możliwości czy takie głosowanie można przeprowadzić i

połączyć z daną platformą cyfrową. Jeśli chodzi o podpis elektroniczny wiąże się to z

pewnymi kosztami, przejściem procedury i wypełnianiem różnych dokumentów. Może

to zniechęcić mieszkańców do głosowania w tych konsultacjach. Sprawdzonym

rozwiązaniem, wykorzystywanym przez Urząd Miasta była suma cyfr numeru PESEL i

to wystarczyło do potwierdzenia czy dana osoba  w ogóle istnieje i gdzie mieszka.

Radny Mieczysław Karpiński:

Jeżeli Rada Miasta Piły zgodziłaby się na profil zaufany, nie można wykluczyć osób z

podpisami elektronicznymi.

Radny Kazimierz Sulima:

Najłatwiej byłoby głosować podając swój PESEL.
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Radca prawny - Łukasz Czarny:

PESEL był stosowany. Natomiast przygotowując projekt uchwały, Sądy

Administracyjne i Wojewodowie zaczęli kwestionować podawanie numerów PESEL.

Marek Mikanowicz, Zastępca Dyrektora Wydziału Administracyjnego:

Są wątpliwości co do uwierzytelnienia użytkowników podpisem kwalifikowanym lub

podpisem elektronicznym. Wiąże się to z przebudowaniem całego mechanizmu i

platformy do uwierzytelniania użytkowników. Na chwile obecną jest to proces

skomplikowany, ponieważ wszystkie aplikacje i systemy muszą zostać zintegrowane z

rządową platformą, tzw. Krajowym Węzłem Informacji. W związku z tym potrzeba

sporo czasu, aby te platformy dostosować. Druga sprawa to kwestia kosztów.

Radny Mieczysław Karpiński:

W związku z wątpliwościami natury finansowej oraz organizacyjnej wnoszę o

odsunięcie procedowania proponowanej uchwały do czasu wyjaśnienia postawionych

kwestii przez Prezydenta Miasta Piły.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania : ZA (5), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1 )

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania : ZA (5) PRZECIW (1),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0 ).

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (2 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz przekazał

głos Przewodniczącemu Komisji Spraw Społecznych Włodzimierzowi

Bystrzyckiemu.

Ad. 9

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie Rocznego programu współpracy miasta
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Piły z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi

działalność pożytku publicznego  na 2022 rok

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta przedstawiła Zastępca Dyrektora Wydziału

Rozwoju i Funduszy Europejskich Teresa Jakubowska.

Projekt uchwały w sprawie programu współpracy na 2022 rok był konsultowany z

organizacjami pozarządowymi. Informacja z konsultacji jest załączona do materiału.

Wykaz zadań priorytetowych był zamieszczony na tablicy ogłoszeń i stronie

internetowej. Konsultacje trwały miesiąc. Wpłynęły trzy wnioski i siedem uwag od

organizacji. Po analizie wniosków przez Wydział Oświaty, Kultury i Sportu oraz Biuro

Prezydenta, Prezydent Miasta Piły zajął stanowisko informując zgłaszających wnioski,

że ich propozycje mieszczą się w katalogu zadań programu współpracy na 2022 rok.

Gminna Rada 27 października opiniowała pozytywnie ten dokument. Informacja z

konsultacji oraz wnioski złożone przez organizacje pozarządowe są dostępne w

Biuletynie Informacji Publicznej oraz na portalu Konsultacje Społeczne. Łączna kwota

przeznaczona na współpracę z organizacjami pozarządowymi to: 2.180.000 zł. Jest to

ponad 9 % więcej niż w poprzednim roku przeznaczono na ten program. W obszarach

wsparcia dodano jeden nowy obszar - “Działalność na rzecz integracji europejskiej oraz

rozwijanie kontaktów i współpracy między społeczeństwami” z kwotą 10.000 zł. “W

ochronie i promocji zdrowia oraz przeciwdziałaniu uzależnieniom i patologiom

społecznym” dodano nowe zadanie - prowadzenie placówki wsparcia dziennego w

formie specjalistycznej dla dzieci i młodzieży. Wstępnie przewidziano 80.000 zł na ten

cel. W obszarze “Wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej” dodano zadanie -

organizacja międzyszkolnych cyklicznych zawodów sportowych. W obszarze “Ochrony

i promocji zdrowia” zmieniła się nazwa zadania. Brzmi ono teraz: “Organizacja działań

promujących zdrowy styl życia połączony z oddziaływaniem profilaktycznym mającym

na celu ograniczenie podejmowania zachowań ryzykownych ze szczególnym

uwzględnieniem działań dla dzieci i młodzieży”.

Rada Teresa Kasior zadała pytanie dotyczące pominięcia otwartego konkursu ofert

przez organizację (do 10.000 zł).

Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich Teresa

Jakubowska udzieliła odpowiedzi na pytanie:

Jeżeli organizacja bierze udział w konkursie, w trybie uproszczonym, to dotacja dla
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jednej organizacji nie może przekroczyć łącznie 20.000 zł a pojedyncza dotacja nie

może przekroczyć 10.000 zł. W trakcie roku kwota ta nie może przekroczyć 20.000 zł.

Zadanie nie może być realizowane dłużej, w trybie uproszczonym niż 90 dni. Przy

konkursach terminy te są dłuższe, zazwyczaj roczne. Organizacja może startować w

konkursach z innej dziedziny.

Radny Zbigniew Pyziak zadał pytanie dotyczące wspomagania i upowszechnienia

kultury fizycznej. Która organizacja zgłosiła ten punkt?

Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich Teresa

Jakubowska udzieliła odpowiedzi na pytanie:

Ten wykaz zadań, został ustalony przez wydział merytoryczny - Wydział Oświaty,

Kultury i Sportu.

Radny Zbigniew Pyziak zadał kolejne pytanie:

Zadanie te mieści się w kwocie 640.000 zł. Kto w Pile zechce te zadanie organizować,

skoro w Pile nie ma Szkolnego Związku Sportowego? Kto w Pile poprowadzi te

zawody cykliczne i czy został wyłoniony organizator?

Aby wyjaśnić szczegóły Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy

Europejskich Teresa Jakubowska zwróci się do Wydział Oświaty, Kultury i Sportu i

zostanie to omówione na Sesji Rady Miasta.

Radna Teresa Kasior zadała pytanie:

Czy organizacja, która bierze udział w konkursie ofert musi realizować zadanie zgodnie

ze swoim statutem działalności?

Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich Teresa

Jakubowska udzieliła odpowiedzi na pytanie:

Tak, organizacja, która zgłasza swoją ofertę w konkursie powinna wykazać, że oferta ta

mieści się w jej statucie i ma doświadczenie w tym zakresie.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (3), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do projektu.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki przekazał
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głos Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Miejskiej Markowi

Andruszkiewiczowi.

Pani Skarbnik Ewelina Ślugajska zabrała głos w sprawie uchwały budżetowej oraz

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. Te uchwały pojawią się.

Trwa praca nad ich zmianami. Są one bardzo rozległe. W związku z dodatkową kwotą

pieniężna, która ma wpłynąć do Urzędu Miasta Piły do końca roku. Jest to kwota bardzo

duża, około 29 mln złotych. Dlatego wpłynęło kilkadziesiąt wniosków mających na celu

rozdysponowanie tych pieniędzy. Dokonywane są stosowne zmiany. W związku z

powyższym odbędzie się dodatkowe spotkanie w tej sprawie.

Ad. 10

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemców

pierwszeństwa w nabycia budynków użytkowych (garaży)

Informacje w imieniu Prezydenta Miasta Piły przedstawiła Monika Łukomska,

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Projekt uchwały dotyczy kolejnych czterech pozycji garaży. Są to jedne z ostatnich

garaży sprzedawanych w drodze bezprzetargowej na rzecz ich najemców. Zostało to

zainicjowane przez wnioski najemców, którzy mają zwarte na te garaże umowy najmu.

Są to cztery pozycje: na ul. Ojca Maksymiliana Kolbe, ul. Medycznej, dwie pozycje na

ul. Krzywej.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY(0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 11

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów

najmu

Informacje w imieniu Prezydenta Miasta Piły przedstawiła Monika Łukomska,
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Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Projekt uchwały dotyczy trzech nieruchomości, które mają być przedmiotem umowy

najmu. Są to kolejne umowy dla tych nieruchomości. Tym razem umowy te zostaną

zawarte na czas nieoznaczony. Pierwsza pozycja to nieruchomość położona na

Leszkowie (teren schroniska dla zwierząt). Druga pozycja to najem na lokalizację i

utrzymanie urządzeń przesyłowych. W tym wypadku to sieć telekomunikacyjna,

światłowodowa. Ostatnia pozycja to nieuregulowany budynek handlowo-usługowy, w

którym prowadzona jest działalność gospodarcza przy ul. Rynkowej.

Radni nie zadawali  pytań.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (0 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 12

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta przedstawiła Monika Łukomska, Dyrektor

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Projekt uchwały dotyczy dziewięciu pozycji nieruchomości, które mają zostać w części

oddane w najem i dzierżawę. Tym razem są to pierwsze umowy. Będą zawarte na czas

nieokreślony. Trzy pierwsze dotyczą dzierżawy pod uprawę warzyw i trawników. Jest to

działka przy ul. Ojca Maksymiliana Kolbe i uporządkowanie tego terenu. Od pozycji

czwartej do dziewiątej to najem na lokalizację i utrzymanie urządzeń przesyłowych. Ta

lokalizacja została potwierdzona wcześniej przez gminę w drodze uzgodnień przebiegu

tych sieci:

- ul. Kanarkowa - kanalizacja sanitarna,

- ul. Kolibrowa to - sieć wodociągowa i kanalizacja sanitarna,

- Al. Wojska Polskiego - sieć gazowa,
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- ul. Wybickiego - to kanalizacja wodociągowa i sanitarna

- ul. Kossaka (dwie pozycje) - sieć gazowa.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (0 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 13

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia woli

udzielenia pomocy rzeczowej przez Gminę Piła na rzecz Samorządu Województwa

Wielkopolskiego w 2022 roku

Projekt uchwały został wycofany z porządku obrad.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU ( 0), NIEOBECNY ( 0).

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta – wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0 ),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1).

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (9), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ ( 0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 14

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w

rejonie stadionu sportowego przy ul. Żeromskiego

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta przedstawiła Dyrektor Miejskiej Pracowni

Urbanistycznej Iwona Wojtecka.
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Uchwała dotyczy rejonu stadionu sportowego przy ul. Żeromskiego. Będzie to plan

zagospodarowania wykonany głównie na wniosek MOSiRu. Chodzi o rozszerzenie

terenu sportowego. Gmina objęła przystąpieniem i granicą tego przystąpienia tereny

wokół stadionu i tereny lasu, które są w tej chwili w planie zagospodarowania obszarów

wyłączonych zabudowy i istniejącą ulicę zabudowaną przy ul. Żeromskiego, gdzie

nowe zapisy planistyczne powinny się pojawić w tym rejonie.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK GŁOSU ( 0), NIEOBECNY ( 0).

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta – wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0 ),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 15

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie oczyszczalni ścieków

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta przedstawi Dyrektor Miejskiej Pracowni

Urbanistycznej Iwona Wojtecka.

Projekt ten dotyczy rejonu oczyszczalni ścieków na Leszkowie. Plan zagospodarowania

ma za zadanie rozszerzenie terenu oczyszczalni ścieków. Oczyszczalnia ścieków nabyła

grunty, które są gruntami leśnymi. Droga prowadząca do oczyszczalni też jest na

gruntach leśnych. Rozszerzenie miejsca pochówku dla zwierząt też jest na terenach

leśnych. Przed urzędem procedura wyłączeń leśnych i przeznaczeń tylko dla

oczyszczalni ścieków. Nie ma tutaj innej inwestycji.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU ( 0), NIEOBECNY ( 0).
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Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta – wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0 ),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 16

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w

rejonie ulic: Książęcej, Królewskiej i Parkowej

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta przedstawi Dyrektor Miejskiej Pracowni

Urbanistycznej Iwona Wojtecka.

Plan zagospodarownia ma objąć ulice: Książęcą, Królewską i Parkową. Jest to teren

otoczony zabudową mieszkaniową jednorodzinną. Teren miejski w obowiązującym

planie zagospodarowania, był to teren zieleni oraz usług publicznych. Ma zostać

zachowana funkcja usług publicznych, częściowo przeznaczona pod zabudowę

jednorodzinną.

Radny Zbigniew Pyziak zabrał głos:

W planach jest budowa przedszkola, dużego placu zabaw dla całego osiedla i zabudowa

pierzei od strony ul. Królewskiej. Wykonując projekt planu zagospodarowania, nie

można zapomnieć o chodnikach. Bezpieczeństwo dzieci jest pod znakiem zapytania. Na

tym osiedlu brakuje chodników.

Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka odpowiedziała, że

plan zagospodarowania nie zawiera takich szczegółów jak chodniki. Jedyne ustalenie

jakie można wykonać to ustalenie klasy drogi. Przy klasie drogi publicznej, w tym

wypadku dojazdowej obowiązują warunki techniczne. Wynikają z nich przepisy

mówiące o jezdni i chodniku na takiej drodze.

Radna Maria Miler zadała pytanie:

Z treści tej uchwały był złożony wniosek, czego on dotyczył?

Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka odpowiedziała, że

był to wniosek Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odnośnie zabudowy tego

obszaru. Wyznaczone zostaną działki pod zabudowę domków jednorodzinnych.
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Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU ( 0), NIEOBECNY ( 0).

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta – wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (0 ),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 17

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w

rejonie ul. Dzieci Polskich i Ogińskiego

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta przedstawiła Dyrektor Miejskiej Pracowni

Urbanistycznej Iwona Wojtecka.

Jest to obowiązujący w tej chwili plan obejmujący obszar od ul. Ogińskiego do ul.

Budowlanych, od ul. Kujawskiej do ul. Dzieci Polskich. W tej chwili na narożniku ul.

Kujawskiej i ul. Budowlanych znajduje się zespół budynków usługowych, których plan

obowiązujący ustala przeznaczenie usługowe. Dopuszczając w części funkcję

mieszkalną. Został złożony prywatny wniosek dotyczący rozszerzenia tej funkcji

mieszkalnej w budynkach usługowych. Wniosek został rozstrzygnięty pozytywnie przez

Prezydenta.

Radny Mieczysław Karpiński zadał pytanie:

Dlaczego nie objęto tym planem zagospodarowania skrzyżowania ulic: Kujawskiej

i Budowlanych. Czy są inne wnioski i propozycje w pozostałym obszarze przystąpienia.

Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka odpowiedziała, że

granice przystąpienia obejmują dokładnie granice obowiązującego planu

zagospodarowania. Granice te nie zostały rozszerzone. Wówczas byłby to nowy plan

zagospodarowania. Te opracowanie będzie wykonywane w trybie zmiany miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania : ZA (7) PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0 )

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania : ZA (5) PRZECIW (0),
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WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1 ).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 18

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulicy Zakopiańskiej

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta przedstawiła Dyrektor Wydziału Miejskiej

Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka.

Jest to projekt zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie

ulicy Zakopiańskiej. Głównym celem tej zmiany była zmiana ustaleń odnośnie

publicznej drogi głównej. Jest to teren przed Galerią VIVO, gdzie projektowana jest

inwestycja pod nazwą “Wspieranie gospodarki niskoemisyjnej poprzez poprawę

mobilności miejskiej w Pile”. Inaczej mówiąc jest to zespół obiektów budowlanych,

które będą nową organizacją przesiadkowego punktu dla mieszkańców miasta. W planie

obowiązującym zachowano w części istniejący parking. Ta zmiana planu

zagospodarowania wyłącza ten zapis. Jednocześnie pojawiły się zapisy wynikające z

uzgodnienia instytucji “Wody polskie” i dotyczy niewielkiego pasa nad rzeką. W tym

zapisie trzeba było zmienić ustalenia obowiązujące dla terenu drogi głównej i terenu ZP

i ZZ oraz terenu NW3.

Radni nie zadawali pytań

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania : ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0 )

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 19

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie skargi na zachowanie Radnej Rady Miasta
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Piły

Pani Wioletta Stalęga, Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

przedstawiła projekt uchwały:

Obywatel XXXXX na ręce Przewodniczącej Rady Miasta oraz Prezydenta złożył

skargę, w której wnosi o podjęcie działań wyjaśniających dlaczego Radna Kama

Frąckowska-Pilarska nie pozwoliła uczestniczyć mu w spotkaniu (posiedzeniu Komisji

Spraw Społecznych) Rady Miasta Piły. Skarżący prosi o podjęcie działań prawnych w

jego imieniu wobec osoby, która zabroniła mu udziału w posiedzeniu Komisji oraz

braku reakcji przewodniczącej spotkania oraz strażników miejskich. Rada Miasta jest

organem, który z mocy prawa nie ma uprawnienia do odnoszenia się do skargi. Dlatego

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała skargę za bezzasadną.

Radna Maria Miler:

Nie powinniśmy zajmować w swojej sprawie stanowiska, bo Rada Miasta jest stroną

postępowania. Zostało powiadomionych kilka instytucji o tej sytuacji, od których nie

ma jeszcze odpowiedzi. Najsłuszniej byłoby, żeby zostało przesunięte procedowanie tej

uchwały. Tak naprawdę chodzi o niewyrażanie zgody na uczestnictwo w komisji

mieszkańca miasta. Komisja miała charakter wyjazdowy. W pierwszej części Pan

XXXXX mógł brać udział, ale nie został dopuszczony ze względu na warunki sanitarne.

Obywatel ma prawo czuć się urażony, że nie został wpuszczony. Powiedziano mu “Pan

tu nie wejdzie” .

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Wioletta Stalęga powiedziała,

że organy, które tą skargą się zajmują nie mają żadnego wpływu na moce Rady Miasta

Piły. Jest to bezzasadne, żeby prowadzić dalszą dyskusję. Radni nie mają żadnej mocy,

żeby ocenić tą sytuację.

Radna Emilia Piechocka zabrała głos:

Była ona przy tej sytuacji i zachowanie Radnej oraz jej słowa: “Ty tu nie wejdziesz”

były niestosowne.

Radna Teresa Kasior zabrała głos:

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Włodzimierz Bystrzycki zaprosił na

Facebooku obywateli do schroniska, aby pokazać pozytywne zmiany. Skorzystał z tego

zaproszenia Pan XXXXXX. Nie wszyscy mogli wejść do pomieszczeń, które są

sterylizowane. Nie było mnie przy tym zdarzeniu, ponieważ zwiedzałam kojce. W
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zdarzeniu brała udział też Straż Miejska i to ją trzeba było powiadomić według Pani

Radnej Teresy Kasior.

Radna Magdalena Pabich zabrała głos:

Brałam udział w tym zdarzeniu. Radna Kama Frąckowska-Pilarska nie użyła tam

sformułowania “Pan tam nie wejdzie” tylko “Ty tam nie wejdziesz”. Nie wypada tak

mówić do osoby obcej, której się nie zna. Straż Miejska nie reagowała na zaistniałą

sytuację.

Radny Tomasz Słoboda zgłosił wniosek formalny o zamknięcia dyskusji.

Głosowanie w sprawie zamknięcia dyskusji:

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania : ZA (5), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (2), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0 )

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania : ZA (4), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1 ).

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (8), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2).

Głosowanie o zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie skargi na

zachowanie Radnej Rady Miasta Piły:

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania : ZA (5), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (2), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0 )

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania : ZA (4) PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1 ).

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (2 ), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (2).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad.20

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta

Piły

Pani Wioletta Stalęga, Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
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przedstawiła projekt uchwały:

Druga ze skarg została także złożona przez mieszkańców miasta Piły z ul. XXXXXXX.

na Prezydenta. Członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji byli na tej ulicy. Pani

Beata Dudzińska, zastępca Prezydenta Miasta Piły podpisała dokument pismo

skierowane do małżeństwa wyjaśniający tą sytuację. Małżonkowie, którzy mieszkają

przy tej ulicy wnieśli o to, żeby Prezydent uwzględnił wybudowanie im drogi, która ma

150 metrów w ramach rekompensaty za to, że tej drodze wewnętrznej obniżono

kategorię i zmieniono nazwę. Przy tej drodze mieszkają dwie rodziny. Nie jest to droga

gminna, tylko gruntowa. Przez ten mały odcinek drogi przejeżdżają duże samochody

(sąsiedztwo firmy Karpol). Budowana jest nowa hala i tworzy się nieład. Nie można

pozytywnie rozstrzygnąć tej skargi, ponieważ nie ma funduszy na budowę tej drogi.

Takich dróg wewnętrznych w Pile jest 77 o łącznej długości 30 km, które powinne

zostać zagospodarowane ale miasto nie ma na to pieniędzy. Skarga jest więc

bezzasadna.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania : ZA (6), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0 )

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (2).

Ad. 21

Informacje w sprawie interpelacji i zapytań.

Informacja zostanie przedstawiona na sesji Rady Miasta w dniu 30 listopada 2021 r.

Ad. 22

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Brak wolnych głosów i wniosków

Ad. 23

Zamknięcie obrad.
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W wyniku wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Komisji Gospodarki

Miejskiej Marek Andruszkiewicz dziękując wszystkim zamknął obrady Komisji.

Protokół sporządziła:

/ - /    Aneta Kledzik

Przewodniczący Komisji Spraw

Społecznych

Włodzimierz Bystrzycki

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Kama Frąckowska-Pilarska

2. Tomasz Jopek

3. Urszula Kaczmarek

4. Teresa Kasior

5. Ryszard Małecki

6. Gabriela Milska

7. Emilia Piechocka

8. Zbigniew Pyziak

9. Krzysztof Zając
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Przewodniczący Komisji Gospodarki

Miejskiej

Marek Andruszkiewicz

Protokół podpisali:

Lp.

Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Mieczysław Karpiński

2. Maria Kubica

3. Magdalena Pabich

4. Grzegorz Płachta

5. Kazimierz Sulima

6. Marek Toboła

Przewodniczący Komisji Budżetu i

Rozwoju Miasta

Lucjan Szutkowski

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Zdzisława Karpińska

2. Maria Miler

3. Tomasz Słoboda

4. Wioletta Stalęga

5. Sławomir Wegner
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